



جامعة الإمارات العربية المتحدة
United Arab Emirates University

UAEU

Conditions for obtaining financial aid الشروط

شروط الحصول على المساعدة المالية :-

- ❖ أن يكون الطالب / الطالبة منتظماً بالدراسة.
- ❖ أن يكون ولي أمر الطالب / الطالبة على علم مسبق بتلقي الطالب / الطالبة للمساعدة المالية.
- ❖ أن لا يكون الطالب يتقاضى راتباً أو مساعدة منتظمة من أي مصدر آخر داخل الجامعة .
- ❖ أن لا يزيد متوسط الدخل الشهري للفرد في الأسرة عن 2000 درهم للطالب المواطن ، (900 درهم) لغير المواطن .
- ❖ أن لا يقل معدل الطالب / الطالبة التراكمي عن 2 .
- ويستثنى من شرط المعدل التراكمي:
 - الطلبة الجدد حيث انه لا يوجد لهم معدل تراكمي في الفصل الدراسي الأول والثاني .
- ❖ يحق للجامعة طلب مستندات إضافية من الطالب أو إعفائه من بعض المستندات المذكورة بناءً على وضع الطالب وجنسيته ونظام قبوله.
- ❖ التقديم من خلال eServices (خلال الفترة الزمنية المحددة)
- ❖ توفر الموارد المالية.
- ❖ فتح حساب مصرفي باسم الطالب / الطالبة .

القواعد المنظمة للصرف :-

- ❖ تستبعد الحالة بصفة نهائية ولا تستحق إعانة الصندوق في الحالات التالية:
 - إذا كان الطالب موظفاً بالدولة ومهما كان مرتبه .
 - إذا كان يمتلك سيارة خاصة به.
 - إذا كان متوسط نصيب الفرد في الدخل الشهري للأسرة أكثر من (2000 درهم) للطالب المواطن ، (900 درهم) لغير المواطن
- ❖ الأبناء بالتعليم ودون سن التعليم لهم نفس الوزن عند احتساب عدد أفراد الأسرة عدا الإعاقة فتحسب بفردين في حالة كون المعاق عمره اكبر من 18 سنة وعدم ممارسته عملاً.

المستندات المطلوبة للحصول على المساعدة المالية :-

- ❖ نسخة من البطاقة الجامعية + بطاقة الهوية للطالب / الطالبة .
- ❖ نسخة من الأوراق الثبوتية لأفراد الأسرة الذين لا يعملون والمذكورين في طلب المساعدة المالية صورة جواز السفر الطالب + صورة خلاصة القيد (للطالب المواطن) ولغير المواطنين جوازات سفر الطالب + الوالد + الوالدة + الاخوة فى سن التعليم
- ❖ شهادة حديثة (لا تتجاوز ستة أشهر) يذكر فيها الراتب الإجمالي لولي الأمر، أو راتب التقاعد أو النفقة الشهرية للام المطلقة .
- ❖ في حالة العمل لقطاع خاص صورة من عقد العمل معتمدة من إدارة العمل (للقطاع الخاص) بالاضافة الى شهادة الراتب .
- ❖ شهادة حديثة من وزارة الشئون الاجتماعية لمن يحصل على إعاناتها .
- ❖ شهادة وفاة ولي الامر .
- ❖ شهادة من المحكمة الشرعية بعدم عمل ولي الأمر بأي جهة حكومية أو خاصة لمن يعمل .
- ❖ شهادة استمرار دراسة للاخوة في المراحل التعليمية المختلفة .
- ❖ عقد ايجار المنزل
- ❖ كشف حساب لمدة ست اشهر لم لديهم قروض مع شهادة من البنك موضح فيها مقدار القرض والقسط الشهري .

Conditions for obtaining financial aid :-

- ❖ Student should be continuing study
- ❖ The guardian of the student should be informed in advance that the student will receive a financial aid.
- ❖ The student should not be paid a salary or regular financial help from any other source within the university.
- ❖ Average monthly income for the family member shouldn't exceed the AED 2000 for UAE citizens, and AED 900 for non-citizens.
- ❖ Student GPA should be 2.00 and above.

Fresh student are excepted from the previous GPA condition, because they don't have GPA for the first two semesters.
- ❖ The university have the right to request additional documents from the student or except some of the required documents according to the student status, nationality or admission system.

- ❖ Applying should be through eServices (during the specified time period)
- ❖ Availability of financial resources.
- ❖ Open a bank account for the student

Rules for receiving financial aid :-

- ❖ The student is permanently excluded from the program for the following reasons:
 - If the student is an employee in the country, whatever the salary is.
 - If the student own his own car.
 - If the average monthly income for the family member exceeds the AED 2000 for UAE citizens, and AED 900 for non-citizens.
- ❖ children under the age of education have the same weight when calculating the income of family members except in case of disability, the disabled member is counted as two if he is over 18 and not working.

Documents required to apply for financial aid :-

- ❖ copy of the university I D card + Student identity card.
- ❖ a copy of the identification papers of the family members who do not work and mentioned in the request for financial assistance, the student passport copy + copy of family book for UAE citizens, and for non-citizens a copy of passport for the student + Father + Mother + brothers and sister in the age of education.
- ❖ Recent certificate (maximum six months) stating the total salary of the guardian, or pension or monthly alimony for divorced mother.
- ❖ In the case of work to the private sector copy of the employment contract approved by the Department of Labor (the private sector) in addition to the salary certificate.
- ❖ Recent Certificate from the Ministry of Social Affairs (if applicable).
- ❖ Death certificate of the guardian (if applicable).

- ❖ Certificate from the Court that states that the guardian do not work with any government or private entity.
- ❖ Certificate of continuing study of the brothers and sisters in the various stages of education.
- ❖ House rent contract .
- ❖ Six months bank statements for guardians with loans, and a letter from the bank that explains the amount of the loan and the amount of the deducted monthly installments.